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UTP-LAGEN GÄLLER FRÅN 1 NOVEMBER 

”En absurd hotbild, jag är 
livrädd och förbaskad”
Nu ska UTP-lagen prövas skarpt av tillsynsmyndighet och domstolar.
Handlarna rasar, men får anpassa och ladda om inför utvärderingen.
Här följer reflektioner från tre tunga branschpersoner.

”LAGEN KLUBBADES IGENOM utan opposition, det fanns 
plötsligt inget försvar för den fria marknaden längre”,  
säger Pär Bygdeson. 

PÄR BYGDESON, VD, LIVSMEDELSHANDLARNA:
Pär Bygdeson kan sympatisera med den ursprungliga 
versionen av EU-direktivet.
– Den liknar den frivilliga överenskommelsen mellan 
DLF och Svensk Dagligvaruhandel om god affärssed. 
Men den svenska implementeringen skyddar i stället 
leverantörsföretag som omsätter 3,5 miljarder,
den skyddar Coca-Cola gentemot Tempo-handlaren. 

UTP riskerar att skapa motsatt effekt utifrån det 
ursprungliga syftet, enligt Pär Bygdeson. 
– Risken är att konkurrensen minskar, att det lokal-
producerade slås ut i och med fler inköp via kedjorna.
– Lagen klubbades igenom utan opposition. Jag tycker 
att det är det mest anmärkningsvärda för att inte säga 
sorgliga, det fanns plötsligt inget försvar för den fria 
marknaden längre. 

Handeln har under hela processen baserat argu-
mentationen på noggranna fakta, leverantörssidan 
har argumenterat mer emotionellt och mindre sakligt, 
enligt Pär Bygdeson. 

– Det är sorgligt att det har fungerat. Jag tror på 
saklighet, men vi får utvärdera hur vi ska sköta 
kommunikationen framåt.

Nu ska lagen prövas i praktiken inför den kommande 
utvärderingen, det gäller att handlarna laddar om  
och slipar argumenten noga innan dess, enligt  
Pär Bygdeson.
– Ingen annan kommer att föra vår talan.

ELISABETH DUE, ANSVARIG FÖR NÄRINGSLIVS- OCH 
BRANSCHFRÅGOR, ICA-HANDLARNAS FÖRBUND:
UTP-lagen antogs av riksdagen utan någon egentlig 
konsekvensanalys, enligt Elisabeth Due. 
– Nu blir det utvärdering efter det att lagen är på 
plats i stället, vilket blir bakvänd ordning tycker jag. 
Men nu är vi där vi är och vi behöver göra det bästa 
av situationen.
– Köparen kan drabbas av vite och straffavgift, även 
om man är överens med leverantören om ett upplägg 
som finns med på ”svarta listan”, relationerna 
ruckas, ansvaret faller helt på köparen.

Vilka blir konsekvenserna? 
– Det blir mer byråkrati, och jag tror att handlare 
dessvärre kommer välja fler och kortare skriftliga 
avtal samtidigt som man kommer att se över antalet 
leverantörer. 
– En svårighet blir frågan hur vi ska hantera returer, 
en annan sak är att man behöver komma överens 
om kampanjer och marknadsföring.

Det råder ingen tvekan om att vissa leverantörer kommer 
att vilja pröva den nya lagen, enligt Elisabeth Due. 
– Inom Ica finns proffsiga handlare, vi kommer att 
fixa det. Men det blir en ökad administrativ börda och 
det ursprungliga syftet, att skapa bättre lönsamhet 
för bonden, kommer tyvärr inte att uppnås. 

Hur kan man förbereda sig? 
– Man måste sätta sig in i lagen utifrån den egna 
butiken, se över de leverantörer man har och utbilda 
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DET RÅDER INGEN TVEKAN OM att vissa leverantörer kommer 
att vilja pröva den nya lagen, enligt Elisabeth Due. 
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NÅGRA RADER FRÅN VD
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Tjatgubbe 
JAG TROR ATT JAG SKRIVIT TIDIGARE om att våra  

(era) medarbetare i kombination med utbildningar 

är den viktigaste resursen i butiken. 

Vi börjar nu se effekten av vår målmedvetna 

satsning på SLHF-Akademin där vi nu genom-

för vårt första BLP (Butiksledareprogrammet) 

som är en påbyggnadsdel av Butikskörkortet. 

Det som skiljer våra program från liknande 

just nu, är att vi satsar på fysiska utbildningar 

då vi har möjligheten och tror på att arbetet 

tillsammans i gruppen är bland det viktigaste

vid en utbildning. 

Det vi gjort under hösten är att genomföra ett  

antal korta utbildningar som ”Introduktion till  

Deli” och ”Introduktion till frukt & grönt”.  

Men vi genomför också spetsutbildningar som 

”Train The Trainer”, ”Matfotografering” och 

en djupdykning i ”Vegansk & vegetarisk mat”.  

Detta är utbildningar som vi är ensamma om 

att genomföra på ”The SLHF Way”, det vill säga 

kvällstid i egna lokaler till låg kostnad. 

Vår diplomgrundande ”Hållbarhets- & Miljö-

utbildning” är vi också ensamma om där vi 

utgår ifrån den egna butikens behov och låter 

kursdeltagaren forma handlingsplanen,  

första kullen startar denna vecka.

Slutligen några ord om vårt Adolfsberg, vi har 

nu ett helt nytt kök, ny ljudanläggning och en 

konferensdel med lounge och kök på övervåningen 

med en fantastisk utsikt över Mariebergsfjärden.

Passa på att nyttja lokalerna för era möten och 

aktiviteter samt satsa på utveckling av personalen, 

snart är det stipendieansökningstider.

Kom igen nu! 

de som har en inköpande funktion i butiken. Inom Ica 
jobbar vi mycket med UTP nu och ett råd jag har är att 
alla tar del av Svensk Handels vägledning om UTP.

HANS LUNDGREN, HANDLARE ICA NÄRA KARLAPLAN, 
STYRELSELEDAMOT I SLHF OCH LIVSMEDELSHANDLARNA:
Hans Lundgren är besviken på hur branschen 
misslyckades med att påverka politikerna. 
– Vi lade allt i händerna på Svensk Handel, det
var en miss. Det felimplementerade EU-direktivet 
är ett flagrant exempel på vilsna politiker,
resultatet är en absurd hotbild, jag är livrädd
och förbaskad.

Inköp handlar inte om att beställa varor längre, 
enligt Hans Lundgren.
– Så fort vi köper något är det under hot om böter, 
vi ansvarar för pallen så fort den når butiken och 
leverantörerna kan anmäla oss anonymt. Jag måste 

UTP-lagen
• Den 17 april 2019 antogs Europaparlamentets och EU-rådets direktiv (EU 2019/633) om otillbörliga 
handelsmetoder mellan företag i jordbruks- och livsmedelskedjan. Direktivet benämns ofta som UTP-
direktivet (från engelskans unfair trading practices). 
• Den 10 juni beslutade riksdagen om ny svensk lagstiftning som implementerar EU:s direktiv.
Den svenska implementeringen går betydligt längre än EU-direktivet, inte minst vad gäller företag som 
omfattas av den nya lagstiftningen.

• Lagen innehåller en lista med handelsmetoder som anses 
vara otillbörliga och därmed förbjudna att använda, som finns 
upptagna på den så kallade ”svarta listan”. På den ”grå listan” 
anges handelsmetoder som är förbjudna om de inte överens-
kommits på förhand.
• Lagen blir tillämplig oberoende av leverantörens omsättning 
så länge köparens årsomsättning överstiger två miljoner euro.
• Lagen börjar gälla den 1 november 2021.

Källor: Svensk Handel, Ica-handlarnas Förbund.

1

Vägledning  
UTP-lagen

Juni 2021

SVENSK HANDEL HAR GETT UT en vägledning om UTP-lagen  
som en förmån till organisationens medlemmar. 

sätta mig ner och plugga och utbilda all inköpande 
personal och skriva avtal med alla lokala leverantörer. 

Hans Lundgren bävar för byråkratin och även för 
kostnaderna.
– Konkurrensverket ska skrapa ihop en ny tillsyns-
myndighet och vi vet vad tillsyn brukar kosta i form 
av fakturor till butiken. 

Den ursprungliga tanken att skydda franska ost- 
och vinproducenter hamnade helt fel när direktivet 
omformades av riksdagen, enligt Hans Lundgren. 
– Nu blir svenska butiker misshandlade i stället. 
Coca-Cola stärks gentemot en 20-miljonersbutik, 
teoretiskt skulle vi Ica-handlare även kunna bli 
stämda av Ica som leverantör. 
– Fan, vi handlare måste ta tag i våra egna
frågor framåt, jag blir så ledsen när vi tvingas
leva under hot.  n

”COCA-COLA STÄRKS GENTEMOT en 20-miljonersbutik, teoretiskt skulle vi Ica-handlare även kunna bli stämda av Ica som 
leverantör”, säger Hans Lundgren. 
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Hemköp Telefonplan har investerat i bi-
kupor för att säkra egen lokalproducerad 
honung. Kuporna står på handlaren  
Ove Ekmans skogstomt i Trosa. 

SUSSANNE HAVN STARTADE BIODLING på hobbybasis 
för tio år sedan, nu driver hon Gröna Bigården i 
Vidja AB med 30-talet kupor i dagsläget, varav elva 
kupor hemma hos Ove och Harriet Ekman i Trosa. 
I Trosa finns det gott om blommor, träd och vatten 
som behövs för att bina ska må bra och producera 
honung.

Sussanne Havn känner Hemköp Telefonplans personal 
och kunder sedan många år, hon har återkommande 
jobbat med demonstrationer i butiken.
– All produktion från Trosa går till Hemköp Telefonplan. 
Ett jättekul projekt som verkligen ligger i tiden, 
konsumenterna vill ha svensk honung men tyvärr 
är andelen svenskproducerat i butikshyllorna 
försvinnande låg i dag, säger Sussanne Havn.

Hållbarhetsfrågan rymmer de stora satningarna, men även de små detaljerna  
på varje avdelning. Här följer en handfull inspirerande exempel som gör skillnad,  
i det stora och det lilla.

Honung från handlarens 
egen trädgård

Biodlingen sker enligt ekologiska och långsiktiga 
principer. Filosofin handlar om att skapa friska och 
starka bin i stället för att skörda maximalt.
– Honung och olivolja är de livsmedel som det fuskas 
mest med. Sverige har bra kontrollverksamhet av svensk 
honungsproduktion och i dag efterfrågar kunderna 
svensk och närproducerat, säger Sussanne Havn.

Effekten av en bigård i området är bland annat att det 
blir mer frukt och blommor och större skördar inom 
jordbruket. Bina drar även till sig fler vildbin och  
övriga pollinerare.

Två egenprofilerade burkar kan ha olika färg i hyllan  
på Hemköp Telefonplan, beroende av vilka blommor bina  
flugit på. Butiken köper in dem på samma villkor som 
om de hade kommit från Gröna Bigårdens övriga kupor.
– Det har talats länge om binas betydelse för ekologin 
och det känns bra att kunna bidra med något, vi tog 
investeringen för själva kuporna men det är Sussanne 
som gör jobbet och som står för kunskaperna, säger 
Ove Ekman.  n

ALL PRODUKTION FRÅN TROSA går till Hemköp Telefonplan.  
Ett jättekul projekt som verkligen ligger i tiden, säger honungs- 
företagaren Sussanne Havn. 

4

Fo
to

: P
er

 H
ol

m

Ica Maxi i Nacka investerar offensivt när 
det gäller hållbarhet. Engagemanget 
genomsyrar även de små detaljerna. 
– Allt är lika viktigt, säger Ica-handlare
Emma Nilsson Billefors.

BUTIKEN INSTALLERADE ett 
system för värmeåtervinning 
samtidigt med kylkonvertering-
arna för 2,5 år sedan. 
– Vi lyckades optimera systemet 
och har inte behövt någon fjärr- 
värme alls sedan dess. Ett jätte-

lyft för hållbarheten samtidigt som det ger en ekonomisk 
fördel förstås, säger Emma Nilsson Billefors. 

Butiken har tagit hjälp av Ica Maxi-kollegorna inom 
distrikt Öst som har ett särskilt energi-nätverk 
inom gruppen. Tidigare låg butikens genomsnittliga 
förbrukning av fjärrvärme på 330 000 kwh per år i snitt. 

Återvinningen kapade fjärrvärmen
– De senaste vintrarna har inte varit superkalla, 
i värsta fall kan vi behöva komplettera med lite elvärme 
framåt, men återvinningen av värme från den egna 
verksamheten är så pass effektiv så jag tror inte 
det kommer att behövas. 

Filosofin i Nacka bygger på att jobba väldigt brett  
med hållbarhetsfrågan, från stort till smått.
– Hållbarhet är den stora och lilla handlingen, allt är 
lika viktigt, säger Emma Nilsson Billefors. 

Bageriet tar till exempel vara på överblivna baguetter, 
som blir ströbröd till jul, förpackat i burk under 
varumärket ”Nackas Egna”. 
– Baguetter är en viktig artikel som man inte vill 
få slut på varför det blir en del svinn. Det är dags att 
förbereda redan nu i september, torka bröden i ugn 
och packa ströbröd inför julen, så kan vi ta vara på en 
hel del av svinnet den vägen, avslutar Emma Nilsson 
Billefors.  n

LADDAT INFÖR JUL. Bagaren Nelson Vasquez räddar svinnet 
från överblivna baguetter genom att förädla till julens 
storsäljare – ströbröd. 
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ALLA KUNDER SOM VÄLJER ATT DONERA panten  
bidrar till fiskevården. Hittills har Ica Supermakret 
Fältöversten tillsammans med kunderna donerat  
cirka 40 000 kronor.
– Sportfiskarna behöver ett kapital för att gå in  
i projekten, därtill söker man projektmedel från olika 
håll så varje donerad krona kan sluta med uppåt  
tio kronor när det kommer till själva åtgärderna.

Ica-handlare Magnus Nyrén besökte Bergbofjärden 
där Ica Supermarket Fältöversten tillsammans med 
Sportfiskarna har återskapat fria vattenvägar  
för fisken att gå upp och leka i.

Samarbete för fiskevården
Det blir allt svårare att fylla fiskdisken med hållbara varor. Ica Supermarket 
Fältöversten samarbetar med Sportfiskarna för att göra något konkret åt problemet. 

– Vi såg jättemycket fisk, det känns verkligen bra att 
få ge tillbaka något som vi tagit från fisken tidigare. 
Just nu ser det ju kritiskt ut för strömmingen, skulle 
beståndet kollapsa blir det katastrof, det får inte 
hända, säger Magnus Nyrén.

Nya projekt finns redan planerade.
– Arbetet fortgår, det finns tusentals åar och vatten som  
behöver förbättringsåtgärder, avslutar Magnus Nyrén.   n

Nu tar Ica Maxi i Solna begreppet lokal-  
producerat till en helt ny nivå, genom 
att installera Swegreens butiksodling 
för bladgrönsaker. 

Stockholms 
största 
butiksodling

ICA MAXI I SOLNA har installerat en 60 kvadratmeter 
stor odlingsanläggning för att producera härodlade 
bladgrönsaker året om. 
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Under 2021 får ytterligare tre Willys-
butiker solceller på taket, i Trollhättan, 
Sandviken och Köping. 

WILLYS MÅLSÄTTNING ÄR ATT HA solcellsanläggningar 
på 25 procent av lämpliga butikstak samtidigt som 
kedjan och miljöchefen Åsa Domeij återkommande har 
kritiserat skatten på solenergi för eget bruk.
– Vi kan inte säga exakt hur många butiker det handlar 
om. Eftersom vi inte äger fastigheterna själva så ligger 

Willys fortsätter satsa på solcells- 
anläggningar för eget bruk
 

VARJE DAG KOMMER BUTIKENS PERSONAL att kunna 
skörda färska bladgrönsaker från ett klimatsmart 
odlingssystem där såväl energi och vatten som 
näringsämnen kan återvinnas. 
– Vi vill kunna erbjuda våra kunder något unikt,  
som både är klimatsmart och lokalt producerat.  
Med den här anläggningen gör vi en stor satsning 
på fukt och grönt, som är en allt viktigare del i vårt 
sortiment, säger Christofer Spångberg, butikschef  
för Ica Maxi i Solna. 

Odlingsanläggningen, som tar plats i butikens frukt-  
och grönt-avdelning, har glasväggar från golv till tak 
för att kunderna ska kunna se hur odlingsprocessen går 
till. Tekniken kallas hydroponisk odling – ett modernt  
och mycket hållbart sätt att odla som innebär att man 
låter grödorna växa på en liten stenullsplugg i stället 
för i jord. Näring kommer direkt från vattnet, som kan 
återvinnas i ett cirkulärt system. 
– Vanliga grönsaker som säljs i svenska butiker  
har i snitt färdats 3 000 kilometer, medan våra 
grödor inte har transporterats alls. Såklart ger det 
bättre hållbarhet, bättre konsistens – och även bättre 
smak och näringsinnehåll, säger Andreas Dahlin,  
vd Sweegreen.  n

det inte bara i våra händer utan det bli avgörande att  
vi kan hitta ett upplägg tillsammans med fastighets- 
ägaren. Så det beror både på fastighetens förutsättningar 
och på om fastighetsägaren är villig att satsa, säger 
Johanna Eurén, pressansvarig på Willys.

Hur tas energin tillvara?
– Matbutiker kräver mycket energi för att driva 
till exempel kylar och frysar och hålla ett bra 
inomhusklimat. Så det är till detta som energin 
används, säger Johanna Eurén.  n

SCANNA QR-KODEN för att se filmen om projektet 
som finns på Ica Supermarket Fältöverstens 
Facebook-sida. 
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DONERAD PANT går till konkreta åtgärder för  
fiskevården. Ica Supermarket Fältöverstens video visar 

hur livet har återvänt till Bergbofjärden efter restaurering. 
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”Sveriges ekologiska 
centrum liknar  
Dodge City”

Ica Supermarket 
Köpcenter, Järna

Handlare: Tomas och Anna Lindberg.
Omsättning: Cirka 93 miljoner kronor netto.
Butiksyta: Cirka 1 500 kvadratmeter totalyta  
varav cirka 1 100 kvadratmeter säljyta.
Antal anställda: 40.
Öppet: 7–22 alla dagar.
Övrigt: Ombud för Systembolaget. Ica Super-
market Köpcenter är SLHF:s sydligaste med- 
lemsbutik på fastlandet (Skärgårdshandlarna 
finns representerade i havsbandet hela vägen  
ned till Landsort.)  

LUGNT LÄGE. ”Det är jätteskönt att driva verksamhet 
nästintill utan kriminalitet”, säger Tomas Lindberg, 
makarna Tomas och Anna Lindberg driver butiken 
sedan 21 år. På bilden flankeras Tomas Lindberg av 
butikschefen och svärsonen Dante Eksell, till höger.Fo
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SLHF:s sydligaste medlemsbutik finns i Järna, en ort och marknad 
som skiljer ut sig på flera sätt. 
– Järna är som vilda västern, men utan våld och stök då, 
säger Tomas Lindberg, handlare på Ica Supermarket Köpcenter.

inledning och möter nu tuffa jämförelsetal. Det brutna 
räkenskapsåret till och med augusti gav ändå en 
ökning på 2,5 procent.
– Vi klarade oss ganska precis mot index. Vi fortsätter 
att framhäva det lokala så mycket som möjligt i alla  
kanaler och vi strävar efter ett så komplett erbjudande  
som möjligt. Därför satsar vi även inom special som 
enklare husgeråd och textil, säger Tomas Lindberg.

Invånarantalet ska öka från 10 000 till 12 000 inom 
fem år varför det finns goda utsikter till ytterligare 
tillväxt. Närmaste stora satsning på tur i butiken  
är en kylkonvertering.    

Många ortsbor benämner Järna som ”byn” kort och gott 
och här finns tveklöst en lantlig småstadskänsla. 

Tomas Lindberg liknar Järna med Dodge City, den 
lilla staden i Kansas med den verkligt klassiska 
vilda västern-känslan, som har bildat kuliss i 
otaliga filmer och serier. 

ANTROPOSOFERNAS STARKA STÄLLNING på orten gjorde 
Järna till något av Sveriges ekologiska centrum, 
långt innan det breda genomslaget för ekologiskt 
och närproducerat. 
– Deras inställning färgade av sig på många Järna-
bor, vi har fortfarande höga försäljningsandelar. 
Sortimentspolicyn är att vi väljer märkesledaren först  
och ett ekologiskt alternativ som nummer två, inom 
alla kategorier där det är möjligt, säger Tomas 
Lindberg.

Antroposoferna i Järna har även en lång tradition 
av att rikta olika verksamheter till personer med 
funktionsvariation. Ica Supermarket Köpcenter 
har tagit emot praktikanter från deras skolor och 
institutioner långt innan Ica-Jerry gjorde sitt inträde 
i Ica-såpan.
– Det har alltid funnits en bred förståelse här och vi 
jobbar aktivt med praktikanterna. Det är väldigt fint 
att se hur många av dem som verkligen växer med 
jobbet i butiken, jättekul, säger Tomas Lindberg.

HANDLARPARET ANNA OCH TOMAS LINDBERG har 
drivit Ica Supermarket Köpcenter, SLHF:s sydligaste 
butik (på fastlandet) i 21 år. Annas pappa, den 
legendariske handlaren Jan Olsson startade butiken 
1970, han byggde upp verksamheten under 30 år och  
utbildade fler än 30 framgångsrika Ica-handlare 
under tiden. 

Lokalproducerat och småskaligt har naturligtvis  
en given och stark position på den lantliga orten.
– Förr i tiden kunde det bli rena byteshandeln med  
de minsta aktörerna, några burkar sylt eller honung 
mot ett litet presentkort, nu är det så klart andra tider 
och klara papper som gäller, säger Tomas Lindberg. 

Coop-butiken vid järnvägen är den enda konkurrenten 
i Järna. 
– Förutom bensinmackarna då som blir allt vassare 
när det gäller erbjudanden riktade till magen, säger 
Tomas Lindberg.

Utflödet av handel från Järna till framför allt Söder- 
tälje motsvarar omkring 50 procent. Ica Supermarket 
Köpcenter stärkte positionen under pandemins 

INVÅNARANTALET I JÄRNA SKA ÖKA från 10 000 till 12 000 inom fem år.

– Vi har en liknande storgata, med hus på bägge 
sidor och en massa öken bakom, ja, det finns ju  
en del vischa runtom oss, skrattar Tomas Lindberg.  

Det är nog svårt att hitta ytterligare likheter med den  
krutdoftande staden. Järna är synnerligen förskonat 
från kriminalitet och stök i form av våld eller hot. 
– Det är jätteskönt att driva verksamhet nästintill 
utan kriminalitet och våldsamheter. Vi lider verkligen 
med kollegor som drabbas på andra håll, det där 
är väl det enda som skulle kunna få oss att tänka 
tanken på att sluta som handlare.

Vad är det bästa med att vara handlare?
– Det är ju variationen och alla utmaningar, bara det 
att hålla varor i hyllan är en utmaning, varje dag.  
Det är roligare att vara i butiken än att ha semester 
till och med, avslutar Tomas Lindberg.  n
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SLHF bjöd in till ett stipendiatmingel på Adolfsberg, 
med burgare, bärs och underhållning.

Minglet samlade årets och förra årets utbildnings-
stipendiater till ett coronasäkrat mingel på 
Adolfsberg. 

Ordförande Catharina Berg delade ut stipendie-
bevisen tillsammans med vd Peter Reneström.

Christer Berg delade ut bevis till Viktualie- 
handlarnas stipendiater och lämnade även kort 
information om den föreningen.

Därefter följde festligheter, musikunderhållning  
och även standup från komikern Patrik Larsson  
som rev av många skratt. 

Representanter för Butiksnätverket berättade  
om verksamheten och bjöd in till klubben.
– En trevlig och anspråkslös kväll där vi slutligen 
kunde hylla stipendiaterna som ju inte fått någon 
officiell ceremoni tidigare på grund av de ned- 
bantade årsmötena, säger Peter Reneström.  n

Stipendiater minglade
           på Adolfsberg 
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KOMIKERN PATRIK LARSSON 

rev av många skratt. 

UTBILDNINGSSTIPENDIATERNA kunde slutligen erhålla sina diplom under trevliga former. 
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DEN TIDIGARE OUTNYTTJADE övervåningen har fått 
nya ytskikt och har möblerats till konferensutrymme. 
Minst 14 personer kan sitta runt det generösa bordet.
– Ett jättefint rum med magnifik utsikt över Marie-
bergsfjärden, naturligtvis finns även all utrustning 
som behövs för ändamålet, säger vd Peter Reneström.

En ny ljudanläggning har också köpts in med hög-
talare kopplade till tre av rummen.
– Nu finns en spärr i anläggningen så det går inte  
att spela för högt med hänsyn till våra grannar, 
berättar Peter Reneström.

Köket har också fått en rejäl översyn, nu finns en 
effektiv och ergonomisk toppmatad diskmaskin av 
restaurangmodell, en modern spis och rejäla fläktar.
– Hela huset har setts över under de senaste tre åren,  
nu har vi genomgående en mycket hög nivå och 
användbarhet, säger vd Peter Reneström.  n

Fräscht och nyrenoverat!
Villa Adolfsberg har fått flera 
förbättringar som anpassar 
huset bättre till verksamheten.

NYTT KONFERENSRUM med vidunderlig utsikt  
över Mariebergsfjärden.

ERGONOMISK, EFFEKTIVT och modernt i det nya köket. 

GÖTEBORGS LIVSMEDELSHANDLAREFÖRENING (GLHF)  
är, vad vi känner till, den enda lokala livs-föreningen 
som finns kvar i aktiv form, vid sidan av SLHF. 

GLHF har ingen hemsida eller tidning, ingen logotyp, 
inget kansli och inga intäkter, förutom de blygsamma 
medlemsavgifterna då.

Men GLHF brukar arrangera minst en studieresa per 
år, därtill ett välbesökt årsmöte med intressanta 
inslag, även om aktiviteterna har stått på paus under 
pandemin. 
– Det finns ett hyfsat kapital i botten, cirka tre 
miljoner kronor. Därmed kan vi spendera en slant från 
avkastningen varje år på trevligheter som årsmötet 
och subventionerade studieresor för handlarna och 
medföljande respektive, berättar Kenneth Odéus. 

SLHF:s systerförening i väst
Göteborgs Livsmedelshandlareförening skapar trevliga kontaktytor över kedje- 
gränserna även om aktiviteterna är glesare jämfört med SLHF.
– Vi har en trevlig förening, säger Kenneth Odéus, sekreterare och kassör.
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Vilken typ av aktiviteter satsar ni på?
– Julresor till Köpenhamn brukar vara uppskattade, 
vi har gjort många resor i Europa för övrigt och även 
längre studieresor till Japan, Sydafrika och Kanada. 
Nästa årsmöte blir på Fiskekrogen där den kända 
krögaren Lars Ahlström kommer att berätta om sin 
verksamhet. 

GLHF grundades 16 år efter SLHF, 1908. En skillnad 
jämfört med SLHF är att man inte har någon 
seniorverksamhet, medlemskapet är knutet till 
butiksbolagen och till de aktiva handlarna inom 
respektive bolag. Kenneth Odéus var tidigare 
bankman och sitter nu i GLHF-styrelsen på mandat 
från Göteborgs Köpmannaförbund där han är vd, 
förbundet samlar alla branscher som ryms under 
Svensk Handels paraply. 

Alla GLHF:s medlemmar är Hemköps- eller Ica-handlare.  
– En trevlig förening även om vi inte driver någon 
utåtriktad verksamhet. Medlemmarna får valuta för 
medlemskapet i form av trevlig kollegial samvaro  
över blockgränsen, avslutar Kenneth Odéus.  n

Göteborgs Livsmedels- 
handlareförening

Grundades: 1908 med namnet Göteborgs 
Minuthandlareförening.
Ordförande: Karin Lundström, Ica Maxi Torslanda.
Antal medlemmar: 66, varav tre heders-
ledamöter. 
Kassör/sekreterare: Kenneth Odéus.

NY SITTGRUPP på övervåningen. 

KENNETH ODÉUS. Fo
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Quality Caviar 
Stockholm
Grundades: 2019.
Ägare/grundare: Carol Chmaissani och  
David Gard.
Omsättning: 15 miljoner kronor netto  
(prognos 2021).
Övrigt: Quality Caviar öppnar butik och  
showroom på Sturegatan under september. 
Försäljningen för övrigt sker via återför-
säljare inom dagligvaruhandeln, restaurang-
försäljning, webbhandel samt catering.

10

Duon som ska lära 
butikerna allt om  
rom och kaviar
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Med rätt kunskap kan butikerna sluta lämna över marknaden för finare rom och 
kaviar till saluhallar och guldkrogar, enligt det nystartade företaget Quality Caviar.
– Vi utbildar alla våra återförsäljare, säger grundaren Carol Chmaissani. 
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KUNSKAP OCH ENGAGEMANG  
är nyckeln för att lyckas med 

försäljningen inom segmentet 
superpremium, enligt Carol  

Chmaissani, här till höger i bild  
på Hemköp City, tillsammans  

med medgrundaren av Quality 
Caviar, David Gard. 

Beluga är den mest eftertraktade störkaviaren med de 
största romkornen.
– Det finns 27 störarter, beluga är den enda rovfisken 
inom familjen och är även den sort som tar längst 
tid på sig innan den ger rom, 20–24 år, vilket ger en 
krämigare och fetare rom, förklarar Carol Chmaissani.

Inom löjrom satsar företaget bland annat på rom från 
Vänern.
– Löjrom från Vänern har större romkorn, det är en 
småskalig och häftig produkt som vi försöker lyfta upp.

Quality Caviar jobbar inte enbart med de dyraste 
produkterna, företaget lyfter även fram bättre men 
enklare produkter, som isländsk sillrom.
– Vi har Europas bredaste produktportfölj, sillrom är 
en väldigt god och billig produkt, en bra ingång till 
romens värld för en yngre och priskänsligare publik, 
tipsar Carol Chmaissani.

FÖRETAGET HAR INGÅTT AVTAL MED Johan i Hallen  
& Bergfalk vilket gör att Quality Caviar blir riks-
täckande när det gäller distributionen. Målet är att nå 
200 återförsäljare inom dagligvaruhandeln nästa år. 
– Vi frigör resurser från ordermottagning och 
leveranser, nu kan vi lägga energin på att skapa ännu 
mer aktiviteter i butik, vi kommer att kunna peppa 
och utbilda ännu fler medarbetare. Vi kommer även 
att arrangera kvalificerade utbildningar i vårt nya 
showroom, säger Carol Chmaissani.

Vilka är dina personliga favoriter från sortimentet?
– Vår rökta regnbågsrom från vedrökeriet i Oxelösund 
är en stor favorit. Och Kalix löjrom, förstås.

Lämpliga drycker till?
– Vi jobbar mycket med champagne till löjrom och 
vodka till kaviar, avslutar Carol Chmaissani.  n

KLASSIKERN Kalix löjröm. 

CAROL CHMAISSANI VAR SERVICEHANDLARE inom 
Direkten och Myway innan han gav sig i kast med  
de dyrbara romkornen, tillsammans med krögaren 
David Gard, främst löjrom och kaviar från stör.

Quality Caviar öppnar i dagarna butik och showrom 
vid Stureplan, företaget samarbetar med restauranger 
och dagligvarubutiker sedan 2019.
– Flertalet återförsäljare är Ica-butiker, nu inleder vi 
även en pilot med sex Hemköpsbutiker samtidigt som 
vi förhandlar centralt med Coop om samarbete med 
cirka elva Stora Coop, berättar Carol Chmaissani.

Kunskap och engagemang är nyckeln för att lyckas 
med försäljningen inom segmentet superpremium, 
enligt Carol Chmaissani. 
– Kunskapsbristen är stor, medarbetare som  
känner sig ängsliga kan inte sälja de här pro-
dukterna, det måste till kunskap och engagemang. 
Frysskåpen levereras alltid av David eller mig till 
butiken och vi utbildar även medarbetarna i sam- 
band med den första leveransen, det är ett krav  
från vår sida.   

Frysskåpen är framtagna för att ge löjrom bästa 
möjliga chans i butiken, enligt Carol Chmaissani.
– Vi har jobbat hårt med att ta fram displayer för  
att lyfta fram premium så effektivt som möjligt.

Hur fungerar det med kaviar?
– Kaviar får inte frysas, den ska förvaras i tre grader. 
Därför jobbar vi med tomma burkar i disken och 
frigolitlådor med frysklampar som håller exakt rätt 
temperatur i lagerkylen, säger Carol Chmaissani.

Med hjälp av lådor och frysklampar garanterar 
företaget även rätt temperatur hela vägen till 
slutkund via webbshopen.  

SVART GULD Huso störrom. 
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Stockholms Livsmedelshandlareförening (SLHF)
Wivalliusgatan 25,112 60 Stockholm

Avsändare: JustNu Tryckeri, 
Varmvalsvägen 9, 721 30 Västerås

STOCKHOLMSHANDLAR’N GES UT AV STOCKHOLMS LIVSMEDELSHANDLAREFÖRENING (SLHF) 
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Butiken 
med egna bin 

Sidan 4–5

Glimt lämnar Brommaplan

Annelie Glimt säljer Ica Supermarket Brommaplan efter fyra år som handlare. Hon tog över efter Ulf Davidson 2017 
men startade som medarbetare i butiken redan 1994, efter tio år inom Vivo.  

Annelie Glimt gjorde uppehåll från butiken 2002 då hon blev handlare på Ica Supermarket Käppala, Lidingö.  
2006 återkom hon till Brommaplan som butikschef.
– Det har varit en lång och härlig resa med Västerorts bästa färskvarubutik, säger Annelie Glimt. 

Nytt från Seniorklubben
VI KAN ÄNTLIGEN ÅTERGÅ till normal verksamhet 
och Bridgeklubben har redan börjat träffas igen.
Startskottet blir en introduktion till släkt-
forskning den 4 oktober med start 12.30

Vi ser även fram emot höst- och skaldjurs-
festen som arrangeras den 20 oktober  
med start klockan 13.00.

Årets julfest är planerad till den  
30 november med start 13.00. 

Passa på att njuta av höstens alla  
vackra färger och den fina luften,  
vi ses och hörs!

Olavi Ruuskanen Peldán, 
ordförande i Seniorklubben.

SLHF-
Boka in kommande aktiviteter:

• 7 oktober: Seminarium om målbild och 
prestation med den mentala rådgivaren  
Johan Plate, Butiksnätverket är arrangör.  
Villa Adolfsberg.

• 12 oktober: Seminarium om generations- 
skiften med Erik Hedblad, ”en handlare som 
aldrig blev handlare”. Villa Adolfsberg.

• 16 november: Föreläsning med DNA- 
forskaren Peter Sjölund, ”Så löstes dubbel-
morden i Linköping”. Villa Adolfsberg.

• 1 december: Seminarium om rekrytering med 
HR-konsulten Elizabeth Plate. Villa Adolfsberg.

• 1 december: Seminarium om stipendie-
ansökningar med vd Peter Reneström med start 
17.00 eller 19.00. Villa Adolfsberg.

kalendarium

Besök från juristbyrån
Advokat Andrés Uribe från SLHF:s nya partner Liman & Partners AB  
gästade Adolfsberg för ett välbesökt seminarium om affärsjuridik.

Andrés Uribe tog upp ett antal skarpa exempel på olika  
typer av vinstdelningssystem. Även lokalhyresfrågor belystes, 
samt den något komplicerade frågan om möjligheten att 
avtala om delvis återbetalning för utbildningskostnader,  
när en medarbetare avslutar sin anställning i förtid. 

SLHF finansierar upp till tre timmar affärsjuridisk konsultation 
för aktiv eller passiv medlem vid ett tillfälle under 2021. 
Aktivera din medlemsförmån genom att kontakta vd Peter 
Reneström.  n

Kristian Olofsson blir ny handlare på Ica Supermarket Brommaplan den 1 oktober.  
Annelie Glimt väljer att lämna butiken för en lugnare tillvaro. 
 

KRISTIAN OLOFSSON  
tar över den 1 oktober. 

Varför lämnar du butiken? 
– Efter att ha jobbat i 38 år tycker jag att man kan ta det lite lugnt, jag har inga 
andra planer i röret just nu. Butiken behöver gå in i en ny fas med någon annan 
som förvaltar och blickar framåt, säger Annelie Glimt.

Ica Supermarket Brommaplan omsätter 186 miljoner kronor netto. Den hett efter- 
traktade butiken blir Kristian Olofssons fjärde Ica-butik, han kommer närmast  

från Ica Supermarket Lunden, Sollentuna, handlarkarriären startade  
på Ica Nära i Mönsterås, 2000.

Hur ser planerna ut?
– Det blir en helt ny layout med fokus på färskvaror redan kvartal ett  

hoppas jag, vi kommer till exempel att flytta frukt och grönt till entrén.  
Men först ska vi så klart lära känna medarbetarna och butiken.     
– De slopade restriktionerna ger ett bra utgångsläge, vi kommer 

att satsa mycket på att skapa rymd och framkomlighet med den nya 
layouten, vi vill att kunderna ska gå till att välja vagn i stället för korg  

i fortsättningen, säger Kristian Olofsson.  n
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